
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л 

09.09.2020                                        м.Черкаси                                                 № 28 

 

 

 

Засідання постійної комісії обласної ради  

з питань розвитку інфраструктури  

та житлово-комунального господарства 

 

 

Всього членів комісії   - 5 

На засіданні присутні  - 3: Кокодзей В.М. - голова комісії, Далібожак В.М. - 

секретар комісії, Волкович В.М. 

 

Відсутні: - 2: Кулініч В.В.,  Футима А.Ф. 

 

Запрошені на засідання комісії: 

 Андреєв Геннадій Юрійович - заступник начальника Служби 

автомобільних доріг у Черкаській області 

 Даниленко Сергій Миколайович - заступник директора Департаменту 

регіонального розвитку обласної державної адміністрації 

 Караван Олег Валерійович - заступник директора ТОВ «Черкаська 

транспортно-експедиторська компанія» 

 Митюк Тетяна Сергіївна - заступник директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 Ляшов Дмитро Олександрович - перший заступник голови Черкаської 

обласної державної адміністрації 

 Паливода Олександр Васильович - директор Черкаського регіонального 

управління Державної спеціалізованої установи «Державний фонд сприяння 

молодіжному житловому будівництву» 

 Пивак Дмитро Володимирович - начальника управління економічного 

розвитку Департаменту регіонального розвитку обласної державної 

адміністрації 

 Чубань Сергій Васильович - директор Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства обласної державної адміністрації 

 



 В засіданні взяв участь заступник голови Черкаської обласної ради Сегеда 

Андрій Віталійович. 

 

 

Порядок денний: 

 

1. Про обласну програму забезпечення учасників антитерористичної 

операції/операції об'єднаних сил і бійців-добровольців, які брали участь у 

захисті територіальної цілісності та державного суверенітету на Сході України, 

та членів їх сімей житлом у 2021-2025 роках 

Паливода  

Олександр Васильович 

- директор Черкаського регіонального 

управління Державної спеціалізованої установи 

«Державний фонд сприяння молодіжному 

житловому будівництву» 

 

2. Про внесення змін до обласної цільової програми підтримки 

індивідуального житлового будівництва на селі «Власний дім» на 2016-2020 

роки 

Ляшов  

Дмитро Олександрович 

- перший заступник голови обласної державної 

адміністрації 

 

3. Про    внесення    змін  до рішення обласної ради  від  20.12.2019  № 

34-47/VII «Про обласний бюджет Черкаської області на 2020 рік» 

Митюк 

Тетяна Сергіївна 

- заступник директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 

4. Про   внесення   змін   до   рішення   обласної ради від 29.04.2011 № 5-

2/VI «Про Програму підвищення енергоефективності та зменшення споживання 

енергоносіїв Черкаської області на 2011-2020 роки» 

Чубань 

Сергій Васильович 

- директор Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства обласної 

державної адміністрації 

 

5. Про Стратегію розвитку Черкаської області на період 2021-2027 роки 

Даниленко  

Сергій Миколайович 

- заступник директора Департаменту 

регіонального розвитку обласної державної 

адміністрації  

 

6. Про стан виконання Програми економічного і соціального розвитку 

Черкаської області на 2019 рік 

Пивак  

Дмитро Володимирович 

- начальника управління економічного розвитку 

Департаменту регіонального розвитку обласної 

державної адміністрації  

 

 



7. Про звернення депутатів Черкаської обласної ради до Міністерства 

інфраструктури України, Державного агентства автомобільних  доріг України, 

Державного агентства інфраструктурних проектів України щодо облаштування 

автомобільного кільця на перехресті доріг Н-16 та Р-10 

Далібожак 

Валентина Миколаївна 

- член постійної комісії 

 

Караван  

Олег Валерійович 

- заступник директора ТОВ «Черкаська 

транспортно-експедиторська компанія» 

 

 

 

1. СЛУХАЛИ:  

Паливоду О.В., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення 

обласної ради «Про внесення змін  до рішення  обласної  ради  «Про обласну 

програму забезпечення учасників антитерористичної операції/операції 

об'єднаних сил і бійців-добровольців, які брали участь у захисті територіальної 

цілісності та державного суверенітету на Сході України, та членів їх сімей 

житлом у 2021-2025 роках». Зазначив, що в органах місцевого самоврядування 

на житлових чергах перебуває 820 ветеранів війни з числа учасників АТО/ООС, 

в тому числі 662 учасники бойових дій, 108 осіб з інвалідністю внаслідок війни, 

46 учасників бойових дій з числа внутрішньо переміщених осіб та 4 члени 

сімей загиблих (померлих) учасників АТО/ООС. 

Особам з інвалідністю І-ІІ групи з числа учасників АТО/ООС, членам 

сімей загиблих учасників АТО/ООС та учасникам АТО/ООС - внутрішньо 

переміщеним особам виплачується грошова компенсація на придбання житла за 

рахунок коштів державного бюджету. 

В той же час, велика кількість учасників бойових дій з числа АТО/ООС та 

бійців-добровольців не мають можливості самостійно забезпечити себе та свої 

сім'ї житлом. 

Для розв'язання житлових питань всіх категорій учасників АТО/ООС 

необхідне прийняття програм із залученням бюджетних коштів на місцевому 

рівні. 

Виконавцем і координатором Програми виступає Черкаське регіональне 

управління Держмолодьжитла. 

Умови надання та повернення кредитів визначені Положенням про порядок 

надання пільгових довготермінових кредитів учасникам антитерористичної 

операції/операції об'єднаних сил і бійцям-добровольцям та членам їх сімей на 

будівництво і придбання житла на території Черкаської області, які надаються за 

рахунок коштів місцевих бюджетів (далі — Положення). 

Кредитування може здійснюватись із залученням інших джерел не 

заборонених законодавством. 

Кредит за даною Програмою надається на будівництво або на придбання 

житла учасникам АТО/ООС і бійцям-добровольцям та членам їх сімей, що 

зареєстровані і проживають на території Черкаської області, 

 

 



Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про обласну програму забезпечення 

учасників антитерористичної операції/операції об'єднаних сил і бійців-

добровольців, які брали участь у захисті територіальної цілісності та 

державного суверенітету на Сході України, та членів їх сімей житлом у 2021-

2025 роках» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної 

ради. 

. 

Висновок № 28/1 додається. 

 

«За» –  3,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

2. СЛУХАЛИ:  

Ляшова Д.О., яка ознайомив членів комісії з проєктом рішення обласної 

ради «Про внесення змін до обласної цільової програми підтримки 

індивідуального житлового будівництва на селі «Власний дім» на 2016-2020 

роки». Зазначив, що метою прийняття проекту рішення є внесення змін до 

обласної цільової програми підтримки індивідуального житлового будівництва 

«Власний дім» на 2016-2020 роки, затвердженої рішенням обласної ради від 

19.02.2016 № 3-16/VIІ, в частині зміни координатора та розробника Програми, а 

також обсягів та джерел фінансування Програми. 

Прийняття проекту рішення дасть можливість запровадити комплексний 

підхід до процесу відновлення роботи Державного підприємства „Черкаський 

обласний фонд підтримки індивідуального житлового будівництва на селі― 

Черкаської обласної державної адміністрації. Фонд аналізує хід виконання 

основних завдань і заходів Програми та надає щоквартальний до 15 числа 

місяця, що настає за звітним періодом, звіт про хід виконання Програми до 

Департаменту інфраструктури та житлово-комунального господарства 

Черкаської обласної державної адміністрації. 

Контроль за виконанням Програми та координація заходів, передбачених 

Програмою, покладаються на Департамент інфраструктури та житлово-

комунального господарства Черкаської обласної державної адміністрації. 

 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про внесення змін до обласної 

цільової програми підтримки індивідуального житлового будівництва на селі 

«Власний дім» на 2016-2020 роки» та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок №28/2 додається. 

 

«За» –  3,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 



 

3. СЛУХАЛИ:  

Митюк Т.С., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення обласної 

ради «Про внесення змін до рішення обласної ради  від  20.12.2019  № 34-47/VII 

«Про обласний бюджет Черкаської області на 2020 рік». Зазначила, що 

враховуючи невиконання обласного бюджету за власними доходами за 

підсумками січня-серпня, за узгодженими пропозиціями здійснюється 

перерозподіл призначень між головними розпорядниками коштів, заміна 

джерела фінансування окремих видатків на додаткову дотацію з державного 

бюджету місцевим бюджетам на здійснення переданих з державного бюджету 

видатків з  утримання  закладів  освіти  та охорони здоров’я, зменшуються на 

63 618,19295 тис. грн планові показники за власними доходами та відповідно 

призначення по головних розпорядниках коштів, у тому числі 225,0 тис. грн по 

Департаменту інфраструктури та житлово-комунального господарства 

облдержадміністрації, з них: 

- 150,0 тис. грн передбачені на виконання програми підвищення 

енергоефективності та зменшення споживання енергоносіїв Черкаської області 

на 2011-2020 роки; 

- 75,0 тис. грн передбачені на виконання програми фінансової підтримки 

підприємств спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст 

Черкаської області на 2019-2021 роки.  

По Департаменту будівництва облдержадміністрації: 

- зменшуються на 355,0 тис. грн видатки розвитку  по об’єкту 

«Реконструкція адмінбудівлі обласної спеціалізованої дитячо-юнацької 

спортивної школи олімпійського резерву з надбудовою другого поверху та 

добудовою спортивних залів по вул. Пастерівська, 102 в м. Черкаси»; 

- збільшуються на 355,0 тис. грн видатки розвитку по об’єкту 

«Реконструкція Черкаського академічного обласного українського музично-

драматичного   театру   імені   Т. Г.   Шевченка  по  бульв.  Шевченка,  234  у   

м. Черкасах з метою ліквідації наслідків надзвичайної ситуації техногенного 

характеру внаслідок пожежі, яка сталася 01.07.2015 в приміщенні театру. 

 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати запропоновані зміни до обласного бюджету,  проєкт 

рішення «Про внесення змін до рішення обласної ради  від  20.12.2019  № 34-

47/VII «Про обласний бюджет Черкаської області на 2020 рік» рекомендувати 

до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок №28/3 додається. 

 

«За» –  3,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

 



4. СЛУХАЛИ:  

Чубаня С.В., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення «Про 

внесення змін до рішення обласної ради від 29.04.2011 № 5-2/VI «Про 

Програму підвищення енергоефективності та зменшення споживання 

енергоносіїв Черкаської області на 2011-2020 роки».  

Доповідач повідомив, що необхідність прийняття рішення зумовлено 

перерозподілом функцій та повноважень між структурними підрозділами 

Черкаської обласної державної адміністрації і зміною назви,  внаслідок чого 

функції та повноваження управління житлово-комунального господарства із 

забезпечення на території Черкаської області державної політики у сферах 

житлово-комунального господарства, паливно-енергетичного комплексу, 

підвищення енергоефективності та енергозбереження покладено на 

Департамент інфраструктури та житлово-комунального господарства 

Черкаської ОДА. Метою проекту рішення є внесення змін до рішення обласної 

ради від 29.04.2011 № 5-2/VI та приведення його у відповідність до назви та 

повноважень Департаменту. 

 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про Програму підвищення 

енергоефективності та зменшення споживання енергоносіїв Черкаської області 

на 2011-2020 роки» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні 

обласної ради. 

 

«За» –  3,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

Висновок №28/4 додається. 

 

 

5. СЛУХАЛИ:  

 Даниленка С.М., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення «Про 

Стратегію розвитку Черкаської області на період 2021-2027 роки». обласної 

ради «Про Стратегію розвитку Черкаської області на період 2021-2027 роки». 

Зазначив, що Стратегія розвитку Черкаської області на період 2021 - 2027 роки 

є основним документом, що визначає ключові вектори розвитку регіону на 

довгострокову перспективу. Стратегію побудовано на основі програмно-

цільового та проектно-орієнтованого підходів до вирішення питань розвитку 

регіону.  

 Важливим аспектом розробки та реалізації Стратегії є посилення 

кооперації між владою, громадськістю регіону, наукою, бізнесом та іншими 

суб`єктами регіонального розвитку з метою досягнення максимального 

соціально-економічного ефекту. Цей аспект, зокрема, відображений у підході 

SMART-спеціалізації, на засадах якого розроблена Стратегія. Це європейський 

підхід, що передбачає визначення окремих стратегічних цілей та завдань щодо 

розвитку видів економічної діяльності, які мають інноваційний потенціал (з 



урахуванням конкурентних переваг регіону) та сприяють трансформації 

секторів економіки в більш ефективні. 

Протягом 2013 - 2019 років у Черкаській області споживання 

електроенергії приблизно у 1,5 - 2 рази перевищувало виробництво. Так, у 2019 

році було спожито 2,92 млрд кВт/год електроенергії, в той час як вироблено - 

лише 1,49 млрд кВт/год. Це означає, що Черкаська область є енергодефіцитним 

регіоном. 

 В області працюють 708 будівельних підприємств. У 2013 – 2019 роках 

підприємствами області виконано будівельних робіт на 8780,3 млн грн і 

введено в експлуатацію 15007 об‘єктів. 

 Розробка Стратегії здійснювалась керівним комітетом, робочою групою 

та робочою підгрупою за напрямком SMART-спеціалізації, із залученням до 

процесу регіональних та українських експертів. Процес розробки Стратегії 

координувався Черкаською агенцією регіонального розвитку. У роботі над 

розробкою брали участь представники бізнесу, органів виконавчої влади та 

місцевого самоврядування, освітніх установ, громадських та інших організацій, 

що забезпечує реалістичність її виконання та довіру до неї з боку громади.  

Стратегія є підставою підготовки операційних планів її реалізації та 

проектних ідей, що відповідають цій Стратегії та планам. Кожна проектна ідея 

має містити індикатори для її оцінки та перевірки впливу на показники в межах 

операційної цілі, під реалізацію якої її підготовлено. 

 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про Стратегію розвитку Черкаської 

області на період 2021-2027 роки» та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

Висновок №28/5 додається. 

 

«За» –  3,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

6. СЛУХАЛИ:  

 Пивака Д.В., який ознайомив членів комісії з інформацією про стан 

виконання Програми економічного і соціального розвитку Черкаської області 

на 2019 рік.  

 Доповідач повідомив, що у 2019 році збільшено обсяг прямих іноземних 

інвестицій на 8,3% та капітальних інвестицій – збільшення на 4,0%, що є 

важливим для розвитку області. Зросли обсяги промислового виробництва на 

1,3%, будівельної продукції на 1,4%, прийнятого в експлуатацію житля – на 

23,4%. Обсяг експорту товарів зріс на 9,9%, імпорту товарів – на 38,2%, 

забезпечено позитивне сальдо зовнішньої торгівлі на рівні 172,4 млн.дол. США. 

 У 2019 році на придбання житла з державного бюджету виплачено 

компенсацію 43 сім’ям пільгової категорії на загальну суму 45,3 млн.грн. 



 Доповідач повідомив, що в рамках реалізації Програми було розроблено 

інвестиційний буклет INVEST in Cherkassy region, який з метою поширення 

серед потенційних інвесторів надіслано понад 400 адресатам; модернізовано 

інвестиційний портал області, на якому представлена інформація для 

потенційних інвесторів  щодо наявних в області інвестиційних пропозицій. 

 Проводились навчальні семінари з питань інвестування, семінари-

тренінги зі стандартів обслуговування інвесторів. 

 За підсумками 2019 року зростання промислового виробництва  області 

зросло на 1,3%, обсяг валової продукції сільського господарства зменшився на 

2,3% до рівня 2018 року. 

Порівняно з 2018 роком експорт товарів з Черкаської області збільшився на 

9,9%, імпорт – на 38,2% 

 

Текст інформації додається 

 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію про стан виконання Програми економічного і соціального 

розвитку Черкаської області на 2019 рік взяти до відома. 

2. Погодити зняття з контролю в постійній комісії рішення обласної ради 

від 18.12.2018 № 28-1/VІI «Про Програму економічного і соціального розвитку 

Черкаської області на 2019 рік» у зв’язку із закінченням терміну дії. 

 

Висновок №28/6 додається. 

 

«За» –  3,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: 

 Далібожак В.М., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення «Про 

звернення депутатів Черкаської обласної ради до Міністерства інфраструктури 

України, Державного агентства автомобільних  доріг України, Державного 

агентства інфраструктурних проектів України щодо облаштування 

автомобільного кільця на перехресті доріг Н-16 та Р-10». Зазначила, що 

транспортний  вузол, розташований на  околиці  м. Черкаси на перетині двох  

автошляхів Н-16 та Р-10  у загальній мережі автомобільних доріг Черкаської 

області відіграє велику роль. На даному перехресті генерується трафік не лише 

Черкаської області, а й з Кіровоградської та Полтавської областей, постійно 

забезпечуючи перевезення сільськогосподарської, промислової, будівельної 

продукції та пасажирські перевезення. 

 На сьогодні на цій ділянці склалися несприятливі умови проїзду 

автомобільного транспорту. Низький рівень безпеки та зручності руху і 

наявність в транспортному потоці значної кількості великогабаритних 

транспортних засобів призводить до зниження швидкості руху транспортного 

потоку та сприяє збільшенню кількості дорожньо-транспортних пригод з 

тяжкими наслідками. 



 Каравана О.В., який доповів, що після проведення детального аналізу 

стану вузла на перетині доріг Н-16 та Р-10 фахівцями було підібрано 

оптимальну концепцію зміни організації руху для всіх учасників  шляхом  

проєктного рішення типу «турбо-каруселі». 

 

Текст звернення додається 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про звернення депутатів Черкаської 

обласної ради до Міністерства інфраструктури України, Державного агентства 

автомобільних  доріг України, Державного агентства інфраструктурних 

проектів України щодо облаштування автомобільного кільця на перехресті 

доріг Н-16 та Р-10» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні 

обласної ради. 

 

Висновок №28/7 додається. 

 

«За» –  3,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Голова комісії         В. КОКОДЗЕЙ 

 

 

 

Секретар комісії         В. ДАЛІБОЖАК 


